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Allmänna rådets möte (sammanhållningspolitiken) den 25 april 

2017. 

Kommenterad dagordning 

1. Förändringar av Europaparlamentets och rådets förordning nr 

1303/2013 om fastställand av gemensamma bestämmelser för 

de europeiska struktur- och investeringsfonderna. 

 

Lägesavstämning - informationspunkt 

Ansvarigt statsråd: Sven-Erik Bucht 

Förslagets innehåll: EU-kommissionen presenterade den 14 september 

2016 ett förslag till ändringar av budgetförordningen och av flera 

sektorsförordningar i samband med översynen av långtidsbudgeten. 

Kommissionens förslag handlar när det gäller förordning 1303/2013 främst 

om förenkling för mottagare av EU medel. Förenklingen handlar bl.a. om 

ökade möjligheter att använda förenklade kostnadsmodeller för projektägare. 

Vidare föreslås utökade möjligheter att kombinera medel från struktur- och 

investeringsfonderna med EIB instrument.  

Fortsatt behandling av ärendet: Rådsarbetsgruppen för strukturella 

åtgärder har behandlat delförslaget som handlar om förordningen 

1303/2013. Översynen i sin helhet hanteras av den av rådet bildade Friends of 

the Presidency grupp och frågan kommer vidare att hanteras där inför 

kommande möten i allmänna rådet.  



2 (3) 

 
 

2. Föra sammanhållningspolitiken närmare våra medborgare. 

 

Erfarenhetsutbyte 

Antagande av rådsslutsatser 

Ansvarigt statsråd: Sven-Erik Bucht 

Förslagets innehåll: Förslaget till rådslutsatser handlar om hur 

strukturfondernas resultat bättre ska kommuniceras till medborgarna. 

Slutsatserna belyser de konkreta resultat som sammanhållningspolitiken 

bidragit till. Slutsatserna tar även upp att sammanhållningspolitiken är ett av 

de få politikområden som verkligen är resultatinriktat, kräver förhandsvillkor 

och följs upp under- och efter genomförandeperioden. Slutsatserna 

uppmanar KOM och medlemsstaterna att bättre kommunicera 

sammanhållningspolitikens resultat till medborgarna. 

Förslag till svensk ståndpunkt: Regeringen kan ställa sig bakom 

ordförandeskapets förslag till slutsatser. Regeringen anser det viktigt att alla 

medlemsländer arbetar med kommunikationsinsatser för att föra ut 

resultaten av de insatser som görs inom ramen för 

strukturfondsprogrammen. 

Tidigare behandling i riksdagen: Frågan har inte tidigare varit föremål för 

samråd med EU-nämnden. 

 

3. Genomförande av EU:s makroregionala strategier.  

 

Antagande av rådsslutsatser 

Ansvarigt statsråd: Sven-Erik Bucht 

Förslagets innehåll: Den 16 december 2016 presenterade kommissionen 

för första gången en sammanhållen rapport om genomförandet av EU:s 

samtliga makroregionala strategier(KOM (2016) 805 final). Framväxten av 

makroregionala strategier har drivits av ett antal EU-länder och regioner som 
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ett komplement till ländernas traditionella politik för territoriell förvaltning. 

Sedan Europeiska rådet godkände EU:s strategi för Östersjöregionen 

år 2009 som en av det svenska ordförandeskapets profilfrågor, har ytterligare 

tre makroregionala strategier utvecklats: EU:s strategi för Donauregionen 

år 2011, EU:s strategi för den Adriatisk-Joniska regionen år 2014 och EU:s 

strategi för Alpregionen år 2016.  

Rådets slutsatser tar sin utgångspunkt i att EU:s makroregionala strategier 

inte kräver några ytterligare medel, inte ska inrätta några nya institutioner 

eller generera någon egen lagstiftning. EU:s makroregionala strategier ska 

genomföras genom en bättre användning av befintligt medel och med ökat 

transnationellt samarbete i användningen av EU:s stödprogram. Slutsatserna 

pekar särskilt på vikten av att beakta EU:s makroregionala strategier inom 

EU:s stödprogram, inklusive stödinstrumenten för grannlandssamarbete och 

förmedlemskapsinstrument. Slutsatserna pekar även på behovet av en 

förtydligad styrning och framtida utvärderingsunderlag.  

Förslag till svensk ståndpunkt: Regeringen stöder förslaget till slutsatser.  

Tidigare behandling i riksdagen: Frågan har inte tidigare varit föremål för 

samråd med EU-nämnden. 

 

 


